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С П Р А В К А 

за отразяване на предложенията, получени в рамките на обществените консултации по 

проекта на Постановление на Министерския съвет за изменение и допълнение на Наредбата за единните държавни изисквания за придобиване на висше 

образование по специалностите „Медицина“ и „Дентална медицина“ за образователно-квалификационна степен „магистър“, публикуван за обществено 

обсъждане на 31.07.2024г. 

 

№ 

Участник в 

общественото 

обсъждане 

Предложение 
Приема се/ 

Не се приема 

Мотиви 

 

1.  

Светослав Тенев, 

вх. № 94-

2133/19.08.2024г. 

Считам че промените относно балообразуването за 

медицина, фармация и дентална медицина са 

абсолютно адекватни. С оглед на това, че кандидат 

студентите ще изучават главно химия и биология и в 

етап на вече приети трябва да се взимат и оценките по 

биология и химия в гимназиален етап. Да не се 

подминава и факта, че не във всички региони на 

страната има профилиращо обучение. Аз като вече 

дипломиран и практикуващ магистър фармацевт 

мисля, че не е нужна оценката от ДЗИ по български 

език и литература. Доколкото съм запозната 

промените се правят, за да се изпълни Закона за 

висшето образование за въвеждане на единни 

държавни изисквания при кандидатстването във 

всички медицински висши училища. 

- Липсва предложение, мнението се приема за 

сведение. 
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2.  

Сдружение на 

обучители и 

изследователи в 

България по обща 

медицина, вх. № 

63-00-

177/26.08.2024г. 

Предлагаме увеличаване на ЕДИ за дисциплината 

„Обща медицина“ от 60 на 90 часа. Сдружението на 

обучители и изследователи в България по обща 

медицина (СОИБОМ), учредено през 2015 година, е 

насочено към утвърждаване на престижа на 

специалността „Обща медицина“ чрез качествено 

обучение и научни изследвания. Увеличаването на 

часовете по дисциплина Обща медицина ще има 

значителен принос за развитието на здравната 

система и ще подпомогне младите лекари, които 

избират общата медицина като свой професионален 

път. 

Мотиви за увеличението на часовете: 

1. Значимостта на дисциплината „Обща медицина“: 

Общата медицина е ключова за осигуряване на 

първичната медицинска помощ и е мястото на първа 

среща на населението със здравната система. За да 

изпълняват ефективно своите функции, бъдещите 

лекари трябва да получат задълбочени знания и 

умения, което налага увеличение на часовете за 

обучение. 

2. Застаряване на лекарите и нуждата от нови кадри: 

Статистиката показва, че лекарите в България 

застаряват, което увеличава необходимостта от 

подготовка на ново поколение общопрактикуващи 

лекари. В този контекст, увеличаването на часовете 

по обща медицина е от решаващо значение за 

привличане и качествено обучение на нови кадри, 

които да заменят пенсиониращите се лекари. 

3. Нарастващ брой специализанти и млади лекари: 

В последните години наблюдаваме нарастващ 

интерес към специалността „Обща медицина“ сред 

младите лекари, за които тя е личен и съзнателен 

избор. Това се доказва и от последната заповед на 

Министъра на здравеопазването, която определя 58 

места финансирани от държавата за специализанти по 

обща медицина, като тенденцията е броят на тези 

Приема се по 

принцип. 

Предложението на СОИБОМ, което е съгласувано и 

подкрепено от ръководителите на катедри на 

Медицински университет (МУ) – София, МУ – 

Пловдив, МУ – Варна, МУ – Плевен, Тракийски 

университет – Стара Загора и Софийски 

университет „Св. Климент Охридски“ беше 

изпратено за становище на висшите училища, които 

провеждат обучение на студенти по специалност 

„Медицина“. В отговор предложението беше 

подкрепено от Тракийски университет – Стара 

Загора, Медицински факултет (с писмо, вх. № 63-

00-177/30.08.2024г.) и Университет „Проф. д-р 

Асен Златаров“ – Бургас (с писмо, вх. № 63-00-

177/13.09.2024г.), но не беше подкрепено на този 

етап от МУ – София (писмо, вх. № 63-00-

177/09.09.2024г.). Към момента на изготвяне на 

настоящата справка не са постъпили становищата 

на останалите висши училища. Това показва, че е 

необходимо още време за провеждане на 

консултации със заинтересованите страни. 

Предвид необходимостта от срочно приемане на 

настоящия проект на ПМС обаче, тъй като касае 

приема на студентите, постъпилото предложение от  

СОИБОМ ще бъде разгледано след приключване на 

обсъжданията по него при следващо изменение на 

наредбата за единните държавни изисквания за 

специалност „Медицина“. 
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места да се увеличава. Това изисква предоставяне на 

по-качествено и задълбочено обучение. 

4. Комплексността на съвременната медицинска 

практика: 

С нарастващата сложност на медицинската практика, 

общопрактикуващите лекари трябва да имат солидна 

основа, за да се справят с широкия спектър от здравни 

проблеми. Това изисква допълнително време за 

обучение, което ще позволи на студентите да развият 

необходимите умения. 

5. Подобряване на качеството на обучението: 

Увеличаването на часовете ще даде възможност за 

по-задълбочено изучаване на ключови теми и за 

осигуряване на повече време за практическо 

обучение. Това ще доведе до по-добра подготовка на 

бъдещите лекари, което ще подобри качеството на 

предоставяната от тях медицинска помощ. 

6. Съответствие с международните стандарти: 

Увеличаването на часовете ще позволи на нашата 

образователна система да се доближи до 

международните стандарти, като по този начин ще 

подобри конкурентоспособността на нашите 

медицински кадри. 

7. Подкрепа от водещите специалисти: 

Предложението за увеличаване на часовете по обща 

медицина е подкрепено от водещите специалисти и 

ръководители на катедрите по Обща медицина към 

медицинските университети в България. Тяхната 

експертиза и дългогодишен опит подчертават 

значението на по-задълбоченото обучение и 

необходимостта от адекватно време за подготовка на 

бъдещите общопрактикуващи лекари. 

8. Баланс с другите дисциплини: 

Оценяваме важността на всяка една дисциплина в 

обучението по медицина. Увеличаването на часовете 

по обща медицина ще допринесе за баланса на фона 

на другите дисциплини, като осигури на студентите 

по-добра подготовка в тази ключова област. Това ще 
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позволи по-пълноценно интегриране на знанията и 

уменията, необходими за успешната практика на 

общопрактикуващия лекар. 

СОИБОМ вярва, че увеличаването на Единните 

държавни изисквания за дисциплината „Обща 

медицина“ е необходимо за осигуряване на 

качествено обучение и подготвяне на ново поколение 

общопрактикуващи лекари, които ще могат да 

отговорят на нуждите на обществото. 

Благодарим за вниманието и се надявамe 

предложението да бъде взето под внимание. 

3.  

Портал за 

обществени 

консултации 

Становище от Aziti 

Публикувано на 

07.08.2024г. 

   § 1 и § 3. съответно 2. Алинея 4 

Състезателният бал така да се образува, че да се 

включи и изпит по етика, който държат кандидатите 

за обучение в направление медицинска сестра, 

акушерка, лекарски асистент). За да имат всички 

здравни работници  еднакви дефиниции и виждания 

относно 

1. Ценности и блага 

2. Норми и традиции 

3. Етика и морал 

4. Добро и зло 

5. Добродетел 

6. Добродетели и задължения към самия мен 

7. Добродетели към другия 

8. Свобода и воля 

9. Свобода и избор 

10. Отговорност 

11. Справедливост 

12. Достойнство 

13. Уважение 

14. Смисъл на живот и дълг 

15. Щастие и смисъл на живот 

и за да говорят на един общ етичен език, e нужно 

всички, включително бъдещите работодатели и 

началници на медицински сестри, акушерки, 

лекарски асистенти, да се явяват на този изпит. 

Не се приема.  Включването допълнително на трети приемен 

изпит е много съществен въпрос, ето защо е 

необходимо такова предложение да е преминало 

през широко обсъждане и да е подкрепено от 

висшите училища и Министерство на 

образованието и науката. Тъй като не е разглеждан 

такъв въпрос в обхвата на настоящето обсъждане 

това предложение не се приема към настоящия 

момент. 
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Промяната да важи и за кандидатите за обучение 

направление дентална медицина. 

 

 

 

 

Д-Р БОЙКО ПЕНКОВ 

Заместник-министър на здравеопазването 


